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Muhterem Müslümanlar! 

Okuduğum ayet-i kerimede Yüce 

Rabbimiz şöyle buyuruyor: “Andolsun ki Allah, 

müminlere kendi içlerinden; onlara ayetlerini 

okuyan, onları arındırıp tertemiz yapan, 

onlara Kitap ve hikmeti öğreten bir 

peygamber göndermekle büyük bir lütufta 

bulunmuştur.”1  

Okuduğum hadis-i şerifte ise 

Peygamberimiz (s.a.s) şöyle buyuruyor: “Bana 

itaat eden, Allah’a itaat etmiştir. Bana isyan 

eden, Allah’a isyan etmiştir.”2  

Aziz Müminler! 

Yüce Allah, Hz. Âdem’den itibaren 

müjdeleyici ve uyarıcı olarak nice peygamber 

göndermiştir. Peygamberler aracılığıyla insanları 

tevhide ve kulluğa, hakkı benimseyip erdemli 

yaşamaya davet etmiştir. Peygamberler asırlar 

boyunca Allah’ın dinini tebliğ etmiş, iyiliğin 

yayılması ve kötülüğe engel olunması yolunda 

insanlığa örnek olmuştur. İlâhî vahiy alan bu 

şerefli elçiler zinciri, Peygamber Efendimiz Hz. 

Muhammed Mustafa (s.a.s) ile nihayete ermiştir. 

Kıymetli Müslümanlar! 

Hak, hakikat nedir, doğru nedir, yanlış 

nedir bilmeyen insanlığı irşad vazifesiyle 

gönderilen son peygamber Hz. Muhammed 

(s.a.s.) bütün hayatını bu uğurda yaşamıştır.  

Peygamber Efendimiz her yer ve zamanı 

insanlığın irşadı için fırsat olarak değerlendirmiş 

ancak irşad hizmetlerinin merkezinde ise hep 

Mescid-i Nebi olmuştur. Peygamberimiz zamanında 

mescid sadece ibadet mekânı olarak değil, güzel 

ahlakın yaşanarak öğrenildiği eğitim merkezi, dini 

ilimlerin tahsil edildiği bir mektep, insanların 

toplanıp sohbet ettikleri, buluştukları bir yuva gibi 

kullanılmıştır. İslam beldelerinde camiler ve okullar 

yan yana inşa edilmiş, Allah’a kulluk vazifesinin 

yerine getirildiği mekân ile ilim öğrenilen medrese 

birbirinden ayrılmamıştır. Kısacası cami hayatın 

merkezinde olmuştur.  

“Hiç bilenlerle bilmeyenler bir olur mu?”3 

 buyuran Allah (c.c.) ve “Kim ilim için yola 

çıkarsa Allah ona cennete giden yolu 

kolaylaştırır”4 buyuran Hz. Muhammed (s.a.s.), 

bizleri ilme ve öğrenmeye teşvik etmektedir. Allah 

katında doğru ve yanlış olan şeyleri, nelerin 

yapılması, nelerin terk edilmesi gerektiğini ve 

Peygamberimizin güzel ahlakını öğreneceğimiz en 

güzel mekânlar camilerimizdir.  

Değerli Müminler 

Müslümanların bir araya geldiği en önemli 

mekân olan camilerimizi boş bırakmayalım. Kadını, 

erkeği, çocuğu, genci, yaşlısıyla her birimiz 

camilerimizi sadece ibadet mekânı olarak değil, 

eğitim-öğretim yuvası, birlik ve beraberliğin 

merkezi olarak da düşünelim. Bu vesile ile 

camilerimizde yapılan irşad faaliyetlerine 

katılmanızı da canı gönülden bekliyoruz. 

Camilerimizi hep birlikte yeniden ilim, irfan 

merkezine çevirelim. “Ya öğreten ya öğrenen ya 

da bunlara yardım edenlerden ol”5 buyuran Hz. 

Peygambere layık bir ümmet olmaya çalışalım.  

Rabbim bizleri ilimle, ahlakla ve faziletle 

yücelenlerden eylesin. 

 
1 Âl-i İmrân, 3/164. 
2 Müslim, İmâre, 33. 
3 Zümer, 39/9. 
4 Tirmizî, İlim, 19. 
5 Dârimî, Mukaddime, 26. 
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